
Protokół nr 2/2023 ze spotkania Rady Seniorów Miasta Gliwice 

                                 z dnia 25 stycznia 2023 

 

Program spotkania:  

1. Przywitanie zebranych, stwierdzenie ważności spotkania 

2. Odczytanie i zatwierdzenie protokołu z dnia 11 stycznia 2023 r. 

3. Warsztaty językowe z Ukraińcami 

4. Przedstawienie prac członków Kapituły, w tym: 

a) Odczytanie protokołu 

b) Zatwierdzenie treści Regulaminu Kapituły „Przyjaciel Gliwickich 

Seniorów” i podjęcie uchwały i jego przyjęciu 

c) Przedstawienie formularza zgłoszenia i przyjęcie jego uchwałą 

5. Przygotowanie planu pracy na rok 2023. 

6. Sprawy różne oraz zgłaszane przez Radnych 

7. Ustalenie terminu następnego spotkania i zamknięcie zebrania. 

Ad.1. Przewodnicząca przywitała zebranych, stwierdziła że wymagane quorum 

co wiążę się z ważnością zebrania. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Pani Maria Puch odczytała treść protokołu nr 1/2023 z dnia 11.01.2023. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.3. Na prośbę Przewodniczącej obecna na spotkaniu p. Joanna Bajor 

odczytała treść Regulaminu Udziału w Projekcie „ Polska dla początkujących i 

zaawansowanych – podaj dalej”. Chodzi tutaj o działania w kierunku integracji z 

uchodźcami poprzez konwersacje językowe. Po odczytaniu jego treści 

Przewodnicząca zaproponowała Radnym aby każdy indywidualnie określił się, 

czy chce wziąć udział w tym projekcie. Każdy kolejny Radny odmówił. 

Regulamin Udziału w Projekcie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad.4. Z tematem tym Radni zostali wstępnie zapoznani i aby temat ten 

szczegółowo omówić Przewodnicząca zaproponowała członkom Kapituły 

spotkanie w Centrum 3.0. dniu 01.02.br. i na najbliższym spotkaniu Rady 

przedstawić podjęte w tym temacie decyzje.    

Ad.5. Przewodnicząca powróciła do tematu dotyczącego planu pracy Rady 

Seniorów w 2023 roku. Odczytała kolejno poszczególne propozycje złożone 



grupowo przez 3 Radnych ( p. Marię Puch,  Anielę Czajkowską , Annę Kurzaj i 

Barbarę Świąć ) i po dyskusjach stwierdzono, że temat ujęty w pkt.1 tej 

propozycji, dotyczący przyznania Radzie środków finansowych nie ma podstaw, 

gdyż np. zakup gadżetów czy materiałów biurowych zapewnia Centrum 3.0.. 

Również odrzucony został wniosek (patrz pkt.2) w sprawie ograniczenia przez 

Radę Miasta Gliwice środków na przejazdy seniorów poza teren naszego miasta 

i powiatów. Przy tej okazji odczytała pismo otrzymane od p. Naczelnik Biura 

Rady Miasta w sprawie działalności klubów seniora. Pismo to  stanowi załącznik 

nr 3 do niniejszego protokołu. Kontynuując omawianie propozycji  zgodzono się 

na propozycję ujętą w pkt. 3 dotyczącą opracowania i prowadzenia niezależnej 

od Centrum 3.0 strony na Face Booku oraz na propozycję ujętą w pkt. 4 

dotyczącą kontynuacji przez Urząd Miasta udzielania pomocy seniorom, 

świadczoną przez tzw. „Złotą Rączkę”. Zdecydowano zwrócić się z takim 

wnioskiem do Urzędu Miasta.  Negatywnie ustosunkowano się do propozycji 

ujętej w pkt. 5 dotyczącej nawiązania kontaktu z seniorami Dziennego Domu 

Opieki w Łabędach oraz do propozycji ujętej w pkt.6 wnioskującej o udzielenie 

Radzie grantów umożliwiających jej członkom realizację wyznaczonych przez 

siebie celów. Natomiast zaakceptowana została propozycja ujęta w pkt 7   

dotycząca nawiązywaniu kontaktów z takimi jednostkami jak Policja, Straż 

Miejska itd. jak również propozycja ujęta w pkt. 8 dotycząca nawiązania 

ściślejszej współpracy z Klubami Seniorów. Zaakceptowano również propozycję 

ujętą  w pkt 9 a  dotyczącą nawiązaniu współpracy z Wydziałem Kultury Urzędu 

Miasta w celu umożliwienia seniorom spotkań w nowo otwartej szkole 

muzycznej.  Odrzucone zostały dwie kolejne propozycje ujęte w pkt 10 

dotyczące nawiązania kontaktu z wolontariuszem organizującym seniorom 

wycieczki po ciekawych, szczególnie zabytkowych miejscach w naszym mieście 

jak również przydzieleniu Radzie odrębnego lokalu ( pkt. 11)  Natomiast 

zaakceptowana przez Radnych została ostatnia propozycja ujęta w pkt. 12 

dotycząca chęci wzięcia udziału w organizowanym przez Urząd Miasta pikniku 

dla seniorów. Omawiane powyżej propozycje będą stanowiły załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. Po omówieniu tematów złożonych przez czterech 

wymienionych wyżej członków Rady Przewodnicząca przystąpiła do kolejnych 

dwóch propozycji złożonych przez p. Czesławę Bellę i p. Jolantę Rypińską. 

Wniosek p. Czesławy Belli w sprawie transportu miejskiego częściowo 

odpłatnego dla Gliwiczan którzy ukończyli 80 lat został przez Radnych w całości 

przyjęty. Propozycja ta stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  Rozpatrując 

propozycje złożone przez p. Jolantę Rypińską Radni zaakceptowali temat 

poruszony w pkt. 1 mówiący o przepisach określających udział w realizacji 



programu Budżetu Obywatelskiego, odrzucono propozycję ujętą w pkt. 2 

mówiącą o zwiedzaniu innych miast niż Gliwice, odrzucono również propozycję 

o której mowa w pkt 3 a dotycząca wieku pozwalającego na wzięcie udziału w 

głosowaniu nad Budżetem Obywatelskim. Regulują to przepisy rządowe na co 

Rada nie ma wpływu. Natomiast zgodnie przyjęto propozycję ujętą w pkt 4  

dotyczącą zwrócenia się do Prezydenta naszego miasta z prośbą o 

przeanalizowanie trudnego tematu jakim są koszty wywozu nieczystości i 

rozważenie możliwości udzielenia seniorom ulg w opłatach. Na koniec w całości 

odrzucono propozycję ujętą w pkt. 5 . Propozycja złożona przez p. Jolantę 

Rypińską stanowi załącznik nr 6.  Na koniec Przewodnicząca odczytała 

opracowane przez siebie  propozycje:  

1.Zaprosić na spotkania z Radą : przewodniczącego Komisji Komunalnej RM, 

przedstawicieli Związku emerytów, Rencistów i Inwalidów, pełnomocnika 

Prezydenta ds. osób z niepełnosprawnościami. 

1. Uczestniczyć w warsztatach i wyjazdach studyjnych dla podniesienia 

swoich kompetencji. 

2. Starać się w Urzędzie Miasta o granty dla klubów seniora. 

3. Rozpoznawać potrzeby osób starszych poprzez spacer badawczy, ankiety, 

współpracę z Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Gliwicach. 

4. Udział i reprezentowanie przez przedstawicieli Rady gliwickiego 

środowiska senioralnego w spotkaniach, konferencjach, warsztatach, 

zjazdach itp. 

5. Zaprezentowanie potrzeb seniorów  w dzielnicach na kwartalnym 

spotkaniu zarządów dzielnic z władzami miasta. Szczególnie chodzi o 

opiekę nad klubami seniora.  

Ad.8. Pani Czesława Bella zaobserwowała i jest to dla niej niezrozumiałe aby 

stosowane przez niektóre ośrodki opłaty za korzystanie np. z basenów były dla  

seniorów wyższe niż dla innych nie będących seniorami. Posiadane i okazywane  

Karty Seniorów nie są honorowane. Na zakończenie Pani Joanna Bajor 

wszystkim uczestnikom spotkania wręczyła celem zapoznania „Regulamin 

Konkursu „Miejsce przyjazne seniorom ‘ opracowane przez warszawską Radę 

Seniorów oraz informację przekazaną przez bibliotekę centralną z ul. Kościuszki 

skierowaną do seniorów.  

Ad.9. Przewodnicząca podziękowała za uczestnictwo w spotkaniu i ustaliła 

termin kolejnego spotkania na dzień 22 luty br. godz. 15.oo Natomiast z 



członkami Kapituły umówiła się na odrębne spotkanie w dniu 01 luty br. godz, 

14.00  

Na tym spotkanie zakończono.  

 

 

 

Protokół sporządziła                                         Przewodnicząca Rady Seniorów 

Maria Puch                                                        Grażyna Walter – Łukowicz 

 

 

 

Załączniki: 

Nr. 1 - lista obecności 

Nr. 2 – Regulamin Udziału w Projekcie  „Polska dla początkujących…..” 

Nr.3 – pismo Naczelnika Biura Rady Miasta 

Nr. 4 – propozycje do planu pracy złożone przez 4 członków RSMG 

Nr. 5 – propozycja do planu pracy złożona przez p. Czesławę Bellę 

Nr. 6 – propozycja planu pracy złożona przez p. Jolantę Swiąć  

     

 

 

  


